

Neighbourhood Watch Bulletin – March 5, 2018

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com. You can also contact Cst. Dawn Neilly (west of O-Train) directly at neillyd@ottawapolice.ca or Cst. Stephanie Lemieux (east of O-Train) at lemieuxs@ottawapolice.ca.

Le français suit

- 1. Jennifer Scott missing**
 - 2. STEP in March**
 - 3. Consultation re Conducted Energy Weapons**
 - 4. Do you know this suspect?**
-

1. Jennifer Scott missing

The Ottawa Police Service is asking for the public's assistance in locating 32 year old missing female Jennifer Scott. She was last seen by her family in Ottawa on February 28.

Jennifer had been in communication with a friend on Saturday, March 3 at 12pm. Her family is concerned for her safety.

Scott is described as a white female 5'3 (160cm), 105 lbs (48kg), with dark, shoulder-length hair (view picture.)

Anyone with information about the whereabouts of Jennifer Scott is asked to call the Ottawa Police West Division Staff's Desk at [613-236-1222, ext. 2912](tel:613-236-1222).

Anyone with information regarding Jennifer Scott's location is asked to call Ottawa Police's Missing Persons Unit at [613-236-1222, ext. 2355](tel:613-236-1222). Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477) (TIPS), or by downloading the Ottawa Police app.



2. STEP in March

The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service's Selective Traffic Enforcement Program (STEP) will focus on distracted driving and speeding during the month of March.

Distracted Driving:

Between 2012 and 2016, there were 28,603 collisions resulting in 5,767 injuries and 21 fatalities.

Speeding:

Between 2012 and 2016, there were 15,367 collisions resulting in 3,028 injuries and 55 fatalities.

The [Safer Roads Ottawa](#) Program is a leading community partnership between Ottawa Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health and the Transportation Services Department committed to preventing or eliminating road deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, community engagement, and development of a sustainable safe transportation environment.

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sûreté du Québec, Department of

National Defense's Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety for all residents of the national capital region.

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The Safer Roads Ottawa Program is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for residents.

3. Consultation re Conducted Energy Weapons

A [report](#) outlining a consultation plan on the future deployment of Conducted Energy Weapons (CEWs), commonly referred to as Tasers, was approved by the Ottawa Police Services Board (OPSB) on Monday, February 26, 2018.

“The Consultation Plan has been designed to raise awareness about CEWs and de-escalation training at the Ottawa Police Service. It will better ensure that stakeholders and the public have the opportunity to provide feedback that will be used in the development of a CEW expansion plan,” said Supt. Mark Ford.

A variety of consultative approaches will be used during the month of March and are outlined in the report. They include:

- An [online questionnaire](#) for community members;
- Interviews, targeted outreach and focus groups;
- Ongoing communication, including community updates, earned media, social media and web-based information.

The February report to the Board summarizes the key findings from the 2016 CEW Evaluation, and details increased de-escalation and communication training that all Ottawa Police officers must take.

“The information gathered through the consultation will help inform a report to the OPSB in the spring of 2018 outlining recommendations to expand the current CEW program,” added Supt. Ford.

More [information on CEWs](#) is available online.

4. Do you know this suspect?

The Ottawa Police Service West Investigations Section is investigating a stabbing that occurred in the 100 block of Craig Henry Drive today. The Unit is seeking the public's assistance to identify the suspect responsible.

On February 27th, 2018 at approximately 4:03 p.m. an assault occurred in which the victim was stabbed multiple times. The victim sustained serious but not life-threatening injuries as a result of the attack.

The suspect is described as a black male, 5'9"-5'10"(175 cm - 178 cm), 160 - 170 lbs (73 kg - 77 kg) and goes by the street name "Goods". The suspect possibly drives a dark-coloured, newer model Ford sedan.

Anyone with information regarding this incident is asked to call the Ottawa Police West Criminal Investigation Unit at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext. 2666. Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477) (TIPS), or by downloading the Ottawa Police app.

- 1. Jennifer Scott manque à l'appel**
- 2. Le PASC au mois de mars**
- 3. Consultation à l'égard de pistolets électriques**
- 4. Connaissez-vous ce suspect ?**

1. Jennifer Scott manque à l'appel

Le Service de police d'Ottawa sollicite l'aide de la population afin de retrouver Jennifer Scott, âgée de 32 ans et d'Ottawa. Sa famille l'a vue pour la dernière fois à Ottawa le 28 février.

Jennifer avait été en communication avec une amie le samedi 3 mars à midi. Sa famille s'inquiète pour sa sûreté.

Scott a été décrite comme étant une femme de race blanche mesurant 1,60 m (5 pi 3 po), pesant 48 kg (105 lb), aux cheveux foncés aux épaules (voir la photo ci-jointe.)

Toute personne disposant de renseignements quant à l'endroit où se trouverait Jennifer Scott est priée de communiquer avec le pupitre du sergent d'état-major de la division Ouest de la Police d'Ottawa en faisant le 613-236-1222, poste 2912.

Toute personne disposant de renseignements quant à l'endroit où se trouverait Jennifer Scott est priée de communiquer avec l'Unité des personnes portées disparues du Service de police d'Ottawa en faisant le 613-236-1222, poste 2355. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS) ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.



2. Le PASC au mois de mars

Pendant le mois de mars, le Service de police de Gatineau et le Service de police d'Ottawa, par l'intermédiaire de son Programme d'application sélective en matière de circulation (PASC), mettront l'accent sur la distraction au volant et les excès de vitesse.

Distraction au volant :

De 2012 à 2016, 28 603 collisions ont entraîné 5 767 blessures et 21 décès.

Excès de vitesse :

Entre 2012 et 2016, 15 367 collisions à déclaration obligatoire dues à un excès de vitesse ont entraîné 55 décès et 3 028 blessures.

Le [**Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa**](#) est un important partenariat communautaire liant le Service des incendies d'Ottawa, le Service paramédic d'Ottawa, le Service de police d'Ottawa, Santé publique Ottawa et les direction générale des transports, et qui s'engage à la prévention ou l'élimination des décès et des blessures graves sur la route pour le bien commun à Ottawa, par la voie du changement culturel, de l'engagement communautaire et du développement d'un environnement de transport durable et sûr.

Parmi les participants au Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, on compte aussi la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de l'Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense

nationale et le Service de police de Gatineau, visant tous à accroître la sécurité routière pour tous les résidents de la région de la capitale nationale.

Les résidents d'Ottawa ont identifié la sécurité routière parmi leurs fortes priorités. Le Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa s'est engagé à faire appel aux ressources disponibles pour rendre les routes d'Ottawa plus sûres pour ses résidents.

3. Consultation à l'égard de pistolets électriques

Un [rapport](#) résumant un plan de consultation sur le déploiement éventuel de pistolets électriques (PÉ), communément appelés pistolets Taser, a été approuvé par la Commission de services policiers d'Ottawa (CSPO) le lundi 26 février 2018.

« Le Plan de consultation a été conçu de manière à faire mieux connaître les PÉ et la formation à la désescalade au Service de police d'Ottawa. Il offrira aux parties prenantes et au public davantage de possibilités d'offrir une rétroaction qui alimentera le plan d'élargissement du déploiement de PÉ », a précisé le surintendant Mark Ford.

Les diverses approches de consultation qui seront utilisées durant le mois de mars se trouvent dans le rapport, notamment :

- un [questionnaire en ligne](#) à l'intention des membres de la collectivité;
- des entrevues, une vulgarisation ciblée et des groupes de discussion;
- une communication continue, y compris les mises à jour communautaires, les médias acquis, les médias sociaux et les renseignements sur le Web.

Le rapport de février à la Commission résume les constatations clés de l'Évaluation sur les PÉ de 2016, et les détails sur la formation accrue à la désescalade et à la communication que tous les agents de la Police d'Ottawa devront suivre.

« L'information recueillie au fil de la consultation aidera à éclairer un rapport à la CSPO au printemps 2018 résumant les recommandations visant à élargir le programme de PÉ actuel », a ajouté le surintendant Ford.

Plus de [renseignements sur les pistolets électriques](#) sont disponibles en ligne.

4. Connaissez-vous ce suspect ?

La Section des enquêtes de la division Ouest du Service de police d'Ottawa se penche sur une agression au couteau survenue dans le pâté de maisons des 100, promenade Craig-Henry, cet après-midi. Les enquêteurs sollicitent l'aide de la population en vue d'en identifier le responsable.

L'incident eut lieu le 27 février 2018 vers 16 h 05, et la victime fut poignardée à plusieurs reprises. Lors de l'agression, la victime subit des blessures graves, mais qui ne mettent pas sa vie en péril.

Le suspect a été décrit comme étant un homme de race noire mesurant de 1,75 à 1,78 m (5 pi 9 - 10 po), pesant de 73 à 77 kg (160 - 170 lb), et connu sous le sobriquet de «

Goods ». Le suspect conduirait possiblement une berline Ford de couleur sombre et de modèle assez récent.

Toute personne ayant des renseignements concernant cette affaire est priée de communiquer avec la Section des enquêtes criminelles de la division Ouest de la Police d'Ottawa en composant le 613-236-1222, poste 2666. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS), ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To make a police report online www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.